

ADDENDUM 1 to COC-315

ADDENDUM 1 au COC-315

ADENDA 1 al COC-315

This addendum to COC-315/2023 contains the Billfish Check Sheets, including revisions, received after the 9th of October 2023”, from Côte d’Ivoire and Iceland:

Le présent addendum au COC-315/2023 contient les Feuille de contrôle sur les mesures s’appliquant aux istiophoridés, incluant les révisions, ayant été reçues après le 9 octobre 2023 de la Côte d’Ivoire et de l’Islande:

Esta adenda al COC-315/2023 contiene las Hoja de comprobación de istiofóridos, incluidas las revisiones, recibidas después del 9 de octubre de 2023, de Côte d’Ivoire e Islandia:

Feuille de contrôle pour les istiophoridés

Nom de la CPC : COTE D'IVOIRE

| <i>N° de la Rec</i> | <i>N° du para.</i> | <i>Exigence</i> | <i>État de mise en œuvre</i> | <i>Lois ou réglementations nationales pertinentes (le cas échéant, inclure texte, références ou liens vers l'endroit où cette information est codifiée)</i> | <i>Notes/explications</i> |
|---------------------|--------------------|--|------------------------------|---|---------------------------|
| 19-05 | 2 | <p>Limites de débarquement - <i>Limites de débarquement du makaire bleu.</i> Le para. 2 établit des limites de débarquement spécifiques à la CPC pour certaines CPC et une limite de débarquement généralement applicable pour toutes les autres CPC.</p> <p>Les débarquements totaux de makaire bleu de votre CPC (provenant de toutes les pêcheries, y compris commerciales, récréatives, sportives, artisanales, de subsistance) s'inscrivent-ils dans la limite applicable du paragraphe 2 ou (dans le cas des CPC dotées d'une limite de débarquement spécifique), dans la limite de débarquement ajustée de cette CPC établie dans le tableau d'application du makaire pertinent ?</p> | Oui | | |
| 19-05 | 2 | <p><i>Limites de débarquements combinés de makaire blanc/makaire épée</i> Le paragraphe 2 établit des limites de débarquement spécifiques à la CPC pour certaines CPC et une limite de débarquement généralement applicable pour toutes les autres CPC.</p> <p>Les débarquements totaux de makaire blanc/makaire épée (combinés) de votre CPC (provenant de toutes les pêcheries, y compris commerciales, récréatives, sportives, artisanales, de</p> | Oui | | |

| N° de la Rec | N° du para. | Exigence | État de mise en œuvre | Lois ou réglementations nationales pertinentes (le cas échéant, inclure texte, références ou liens vers l'endroit où cette information est codifiée) | Notes/explications |
|---------------------|--------------------|--|------------------------------|---|--|
| | | subsistance) s'inscrivent-ils dans la limite applicable du paragraphe 2 ou (dans le cas des CPC dotées d'une limite de débarquement spécifique), dans la limite de débarquement ajustée de cette CPC établie dans le tableau d'application du makaire pertinent ? | | | |
| 19-05 | 4 | « Dans la mesure du possible, les CPC devront exiger que les palangriers pélagiques et les senneurs battant leur pavillon remettent promptement à l'eau les makaires bleus et makaires blancs/makaires épée qui sont vivants à la remontée de l'engin, en tenant dûment compte de la sécurité des membres d'équipage, d'une manière causant le moins de dommages et optimise la survie après la remise à l'eau. » | Oui | | |
| 19-05 | 5 | Les CPC devront encourager la mise en œuvre des normes minimales des procédures de manipulation et de remise à l'eau en toute sécurité des spécimens vivants, comme spécifié à l'annexe 1, tout en tenant dûment compte de la sécurité de l'équipage. Un instrument de levage, des coupes-boulons, un dispositif de retrait de l'hameçon/dégorgeoir et un coupe-ligne pour libérer en toute sécurité les makaires vivants capturés devraient être à portée de main à bord sur le pont des navires de pêche, où l'équipage peut rapidement y avoir accès. | Oui | | Les pêcheurs sont sensibilisés à mettre en application cette disposition |
| 19-05 | 6 | Les CPC devraient s'assurer que le capitaine et les membres d'équipage de leurs | Oui | | Les armateurs sont sensibilisés par l'administration des pêches |

| N° de la Rec | N° du para. | Exigence | État de mise en œuvre | Lois ou réglementations nationales pertinentes (le cas échéant, inclure texte, références ou liens vers l'endroit où cette information est codifiée) | Notes/explications |
|---------------------|--------------------|--|------------------------------|---|--|
| | | navires de pêche ont reçu une formation adéquate, connaissent et utilisent les techniques appropriées d'atténuation, d'identification, de manipulation et de remise à l'eau et conservent à bord tout l'équipement nécessaire pour la remise à l'eau des makaires conformément aux normes minimales des procédures de manipulation en toute sécurité, comme spécifié à l'annexe 1. Rien dans la présente mesure ne devra empêcher les CPC d'adopter des mesures plus strictes. | | | à prendre les dispositions pour que leurs pêcheurs soient en mesure de mettre en application cette disposition |
| 19-05 | 7 | « Les CPC devront s'efforcer de minimiser la mortalité après la remise à l'eau des makaires/makaires épée dans leurs pêcheries de l'ICCAT. » | Oui | | Les armateurs sont sensibilisés par l'administration des pêches à prendre les dispositions pour que leurs pêcheurs soient en mesure de mettre en application cette disposition |
| 19-05 | 8 | Les CPC pourraient autoriser leurs palangriers pélagiques et leurs senneurs à capturer et retenir à bord, transborder ou débarquer des makaires bleus et makaires blancs/makaires épée, qui sont morts, dans le respect de leur limite de débarquements. | Oui | | Un suivi est fait afin que les débarquements qui ont lieu respectent la limite de débarquements. |
| 19-05 | 9 | « Pour les CPC qui interdisent les rejets morts, les débarquements de makaires bleus et de makaires blancs/makaires épée qui sont morts au moment où ils sont amenés le long du navire et qui ne sont pas vendus ni mis sur le marché ne devront pas être déduits des limites établies au paragraphe 2, à condition que cette interdiction soit clairement expliquée dans leur rapport | Non | | La Côte d'Ivoire ne dispose de réglementation qui interdit les rejets morts de makaire bleu et de makaire blanc/makaire épée. |

| N° de la Rec | N° du para. | Exigence | État de mise en œuvre | Lois ou réglementations nationales pertinentes (le cas échéant, inclure texte, références ou liens vers l'endroit où cette information est codifiée) | Notes/explications |
|---------------------|--------------------|---|------------------------------|---|--|
| | | <p>annuel. Cette disposition sera uniquement applicable aux pêcheries commerciales. »</p> <p>Votre CPC interdit-elle les rejets morts de makaire bleu et de makaire blanc/makaire épée ?</p> | | | |
| 19-05 | 10 | <p>Les makaires bleus et les makaires blancs/makaires épée capturés à des fins de consommation locale par des CPC côtières en développement ou dans le cadre de pêcheries côtières artisanales, de subsistance et de petits métiers de petites îles d'autres CPC, sont exonérés des dispositions du paragraphe 4, sous réserve que ces CPC a) soumettent les données de la tâche 1 et de la tâche 2, selon les procédures de déclaration établies par le SCRS et b) dans le cas des CPC côtières qui ne sont pas des États en développement, notifient à la Commission leur demande d'exemption ainsi que les mesures prises pour limiter l'application de cette exemption à ces pêcheries.</p> | Oui | | <p>Les données de la tâche 1 et de la tâche 2 sont transmises selon les procédures de déclaration établies par le SCRS</p> |
| 19-05 | 11a | <p>Pour les pêcheries récréatives et sportives : a) Les CPC devront prendre les mesures appropriées pour s'assurer que les poissons relâchés sont remis à l'eau d'une manière qui occasionne le moins de dommages possibles.</p> | N/A | | <p>La Côte d'Ivoire n'a pas de pêcheries récréatives et sportives.</p> |
| 19-05 | 12 | <p>Les CPC devront collecter des données sur les prises de makaire bleu et de makaire blanc/makaire épée, y compris sur les rejets vivants et morts, au moyen des carnets de pêche et de programmes d'observateurs scientifiques,</p> | Oui | | <p>Un suivi est fait et les données de capture nominale de la tâche 1 sont soumises au SCRS</p> |

| N° de la Rec | N° du para. | Exigence | État de mise en œuvre | Lois ou réglementations nationales pertinentes (le cas échéant, inclure texte, références ou liens vers l'endroit où cette information est codifiée) | Notes/explications |
|---------------------|--------------------|---|------------------------------|---|---|
| | | conformément aux exigences énoncées dans la Rec. 11-10 et la Rec. 16-14. Les CPC devront inclure leurs estimations des rejets morts et vivants totaux dans leur soumission de données de capture nominale de la tâche 1. | | | |
| 19-05 | 11, 13,14, 17 | La CPC a-t-elle des pêcheries récréatives qui interagissent avec le makaire bleu ou le makaire blanc/makaire épée ? | Non | | |
| 19-05 | 13 | « Les CPC devront établir ou maintenir des programmes de collecte des données dans les pêcheries sportives et récréatives, y compris une couverture par des observateurs scientifiques de 5% minimum des tournois de pêche de makaires bleus et de makaires blancs/makaires épée, pour s'assurer que les prises sont déclarées conformément aux obligations de déclaration existantes de l'ICCAT. » Votre CPC répond-elle à l'exigence de 5% ? | N/A | | La Côte d'Ivoire n'a pas de pêcheries récréatives et sportives. |
| 19-05 | 11b) | « Pour les pêcheries sportives et récréatives, les CPC devront établir des tailles minimales de rétention qui correspondent ou dépassent les longueurs suivantes : 251 cm de longueur maxillaire inférieur fourche (LJFL) pour le makaire bleu et 168 cm (LJFL) pour le makaire blanc/makaire épée. » Votre CPC a-t-elle adopté des exigences de tailles minimales conformes à celles-ci ? | N/A | | La Côte d'Ivoire n'a pas de pêcheries récréatives et sportives. |
| 19-05 | 11c) | « Les CPC devront interdire la vente ou l'offre à la vente d'une partie ou de la totalité de la | N/A | | La Côte d'Ivoire n'a pas de pêcheries récréatives et sportives. |

| N° de la Rec | N° du para. | Exigence | État de mise en œuvre | Lois ou réglementations nationales pertinentes (le cas échéant, inclure texte, références ou liens vers l'endroit où cette information est codifiée) | Notes/explications |
|---------------------|--------------------|--|------------------------------|---|---|
| | | <p>carcasse des makaires bleus ou des makaires blancs/makaires épée capturés dans les pêcheries sportives et récréatives. »</p> <p>Votre CPC a-t-elle mis en œuvre cette disposition de non-vente ?</p> | | | |
| 19-05 | 23 | <p>« Conformément à la <i>Recommandation de l'ICCAT en vue d'améliorer l'examen de l'application des mesures de conservation et de gestion s'appliquant aux istiophoridés capturés dans la zone de la Convention de l'ICCAT</i> (Rec. 18-05), les CPC devront fournir des détails sur la mise en œuvre de cette mesure par le biais de lois ou de réglementations nationales, y compris des mesures de suivi, de contrôle et de surveillance, et sur leur application de cette mesure au moyen de la feuille de contrôle des mesures s'appliquant aux istiophoridés. »</p> <p>Votre CPC fournit-elle cette information à l'ICCAT ?</p> | Oui | | <p>La Côte fourni des détails sur la mise en œuvre de cette mesure à travers la soumission des données de tâche 1 et de tâche 2. Bien que le pays n'ait pas pris de lois ou règlements spécifiques, les armateurs et les inspecteurs des pêches sont sensibilisés à la mise en œuvre de cette recommandation.</p> |
| 19-05 | 16 | <p>Votre CPC a-t-elle des pêcheries artisanales et de petits métiers qui interagissent avec le makaire bleu ou le makaire blanc/makaire épée ?</p> | Oui | | |
| 19-05 | 16 | <p>« Les CPC ayant des pêcheries artisanales et de petits métiers devront également fournir des informations sur leurs programmes de collecte de données. »</p> | Oui | | <p>Cette pêcherie fait l'objet de suivi régulier et les données collectées sont soumises au SCRS à travers les formulaires de Tâche 1 et 2.</p> |
| 19-05 | 14 | <p>« Les CPC devront fournir leurs estimations du total des rejets vivants et morts de</p> | Non | | <p>Les données ont été fourni, mais pas dans le délai. ce retard est dû à un cas de</p> |

| N° de la Rec | N° du para. | Exigence | État de mise en œuvre | Lois ou réglementations nationales pertinentes (le cas échéant, inclure texte, références ou liens vers l'endroit où cette information est codifiée) | Notes/explications |
|---------------------|--------------------|---|------------------------------|---|--|
| | | <p>makaire bleu, de makaire blanc/makaire épée, sur la base des carnets de pêche, des déclarations de débarquement ou d'un document équivalent pour les pêcheries sportives/récréatives, ainsi que des rapports d'observateurs scientifiques, dans le cadre de leur soumission des données des tâches 1 et 2 pour soutenir le processus d'évaluation des stocks.» Votre CPC a-t-elle fourni ces données dans les délais ?</p> | | | force majeure. C'est une circonstance exceptionnelle. |
| 16-11 | 1 | <p>Les Parties contractantes et Parties, Entités ou Entités de pêche non contractantes coopérantes (« CPC ») dont les navires capturent les voiliers de l'Atlantique (<i>Istiophorus albicans</i>) dans la zone de la Convention devront s'assurer que des mesures de gestion sont en place pour appuyer la conservation de cette espèce conformément à l'objectif de la Convention de l'ICCAT, en entreprenant les actions suivantes : (b) Afin d'éviter que les captures ne dépassent ce niveau pour aucun des deux stocks de voiliers, les CPC devront prendre ou maintenir des mesures appropriées en vue de limiter la mortalité des voiliers. Ces mesures pourraient inclure, par exemple : remettre à l'eau des voiliers vivants, encourager ou exiger l'utilisation d'hameçons circulaires ou d'autres modifications d'engins efficaces, mettre en œuvre une taille minimale et/ou limiter les jours en mer.»</p> | Oui | | La Côte d'Ivoire n'a pas encore atteint son quota de voilier |

| <i>N° de la Rec</i> | <i>N° du para.</i> | <i>Exigence</i> | <i>État de mise en œuvre</i> | <i>Lois ou réglementations nationales pertinentes (le cas échéant, inclure texte, références ou liens vers l'endroit où cette information est codifiée)</i> | <i>Notes/explications</i> |
|---------------------|--------------------|--|------------------------------|---|---|
| 16-11 | 2 | « Les CPC devront renforcer leurs efforts visant à recueillir des données sur les captures de voiliers, y compris les rejets morts et vivants, et déclarer ces données tous les ans dans le cadre de leur soumission des données de la tâche 1 et 2 afin d'appuyer le processus d'évaluation des stocks. » Votre CPC a-t-elle renforcé ses efforts de collecte des données comme requis ? | Oui | | Augmenter la présence des inspecteurs au débarquement, suivi des documents de pêche et formalisation des sites de débarquement de la pêche artisanale |
| 16-11 | 3 | Les CPC devront décrire leurs programmes de collecte de données et les démarches entreprises en vue de mettre en œuvre la présente recommandation. Votre CPC a-t-elle décrit ses programmes de collecte de données ? | Oui | | Le programme de collecte de données est décrit dans le rapport annuel transmis à l'ICCAT. |

Billfish Check Sheet

Name of CPC: Iceland

Note: Each ICCAT requirement must be implemented in a legally binding manner. Just requesting fishermen to implement measures should not be regarded as implementation, **except where the ICCAT provision is non-binding.**

Note that “non-applicable” or “N/A” may only be used as a response where this is provided as an option in the Status of Implementation column.

| <i>Rec. #</i> | <i>Para #</i> | <i>Requirement</i> | <i>Status of implementation</i> | <i>Relevant domestic laws or regulations (as applicable, include text, references, or links where this information is codified)</i> | <i>Notes/explanations</i> |
|---------------|---------------|---|---------------------------------|---|---|
| 19-05 | 2 | Landings limits – Blue marlin landings limits. Para. 2 establishes CPC-specific landing limits for certain CPCs and a generally applicable landing limit for all other CPCs. Were your CPC’s total landings (from all fisheries, including commercial, recreational, sport, artisanal, subsistence) for blue marlin within the applicable limit in paragraph 2 or (or in the case of CPCs with a specific landings limit), within that CPC’s adjusted landings limit on the relevant marlin compliance table? | Yes | | NO CATCHES. No interaction of Icelandic vessels with billfish in any fishery. No quota for billfish. No registered catches/landings of billfish. |
| 19-05 | 2 | White marlin/roundscale spearfish combined landings limits. Para. 2 establishes CPC-specific landings limits for certain CPCs and a generally applicable landing limit for all other CPCs. Were your CPC’s total landings (from all fisheries, including commercial, recreational, sport, artisanal, subsistence) for white marlin/roundscale spearfish (combined) within the applicable limit in paragraph 2 or (or in the case of CPCs with a specific landings limit, within that CPC’s adjusted landings limit on the relevant marlin compliance table)? | Yes | | No interaction of Icelandic vessels with billfish in any fishery. No quota for billfish. No registered catches/landings of billfish. |

| <i>Rec. #</i> | <i>Para #</i> | <i>Requirement</i> | <i>Status of implementation</i> | <i>Relevant domestic laws or regulations (as applicable, include text, references, or links where this information is codified)</i> | <i>Notes/explanations</i> |
|---------------|---------------|--|---------------------------------|---|--|
| 19-05 | 4 | "To the extent possible, CPCs shall require pelagic longline vessels and purse seine vessels flying their flag to promptly release blue marlin and white marlin/roundscale spearfish that are alive at haul-back, giving due consideration to the safety of crew members, in a manner that causes the least harm and maximizes post-release survival." | No | | No interaction of Icelandic vessels with billfish in any fisheries. There were no ICCAT pelagic longline vessels or purse seine vessels operating under Icelandic flag in 2022 or 2023. Will be included in annual regulation for ICCAT fisheries when relevant. |
| 19-05 | 5 | CPCs shall encourage the implementation of the minimum standards for safe handling and live release procedures, as specified in Annex 1, while giving due consideration to the safety of the crew. The fishing vessels should have — readily available on deck and easily accessible by the crew — a lifting device, bolt cutter, dehooker/disgorger and line-cutter to safely release the live marlins caught. | No | | No recorded interaction of Icelandic vessels with billfish in any fishery. No quota for billfish. All dead commercial catches to be landed and registered. |
| 19-05 | 6 | CPCs should ensure that captain and crew members of their fishing vessels are adequately trained, aware of and use proper mitigation, identification, handling and releasing techniques and keep on board all equipment necessary for the release of marlins, in accordance with the minimum standards for safe handling procedures as specified in Annex 1. Nothing in this measure shall prevent CPCs from adopting more stringent measures. | No | | No recorded interaction of Icelandic vessels with billfish in any fishery. No quota for billfish. All dead commercial catches to be landed and registered. |
| 19-05 | 7 | "CPCs shall endeavor to minimize the post-release mortality of marlins/roundscale spearfish in their ICCAT fisheries." | No | | No interaction of Icelandic vessels with billfish in any fishery. No quota for billfish. No registered catches / landings of billfish. |

| <i>Rec. #</i> | <i>Para #</i> | <i>Requirement</i> | <i>Status of implementation</i> | <i>Relevant domestic laws or regulations (as applicable, include text, references, or links where this information is codified)</i> | <i>Notes/explanations</i> |
|---------------|---------------|--|---------------------------------|---|--|
| 19-05 | 8 | CPCs may authorize their pelagic longline and purse seine vessels to catch and retain on board, transship, or land blue marlin and white marlin/roundscale spearfish that are dead, within their landing limit. | No | | No recorded interaction of Icelandic vessels with billfish in any fishery. No quota for billfish. All dead commercial catches to be landed and registered. |
| 19-05 | 9 | <p>“For CPCs that prohibit dead discards, the landings of blue marlin and white marlin/roundscale spearfish that are dead when brought alongside the vessel and that are not sold or entered into commerce shall not count against the limits established in paragraph 2, on the condition that such prohibition be clearly explained in their Annual Report. This provision shall be applicable only to commercial fisheries.”</p> <p>Does your CPC prohibit dead discard of blue marlin and white marlin/roundscale spearfish?</p> | Yes | | All discards of dead fish that has commercial value is banned on all Icelandic fishing vessels. No recorded interaction of Icelandic vessels with billfish in any fishery. No quota for billfish. All dead commercial catches to be landed and registered. |
| 19-05 | 10 | Blue marlin and white marlin/roundscale spearfish that are caught for local consumption by developing coastal CPCs or by other CPCs' small island, artisanal, subsistence, and small-scale coastal fisheries are exempted from Paragraph 4, provided that these CPCs (a) submit Task 1 and Task 2 data according to the reporting procedures established by the SCRS and (b) in the case of non-developing coastal CPCs, notify the Commission of their claim to this exemption and the measures taken to limit application of this exemption to such fisheries. | N/A | | Not applicable to Iceland. No quota for billfish. |

| <i>Rec. #</i> | <i>Para #</i> | <i>Requirement</i> | <i>Status of implementation</i> | <i>Relevant domestic laws or regulations (as applicable, include text, references, or links where this information is codified)</i> | <i>Notes/explanations</i> |
|---------------|----------------|--|---------------------------------|---|--|
| 19-05 | 11a | For recreational and sport fisheries: a) CPCs shall take appropriate measures to ensure that any released fish are released in a manner that causes the least harm. | N/A | | No recreation or sports fisheries for any ICCAT billfish species. |
| 19-05 | 12 | CPCs shall collect catch data on blue marlin and white marlin/roundscale spearfish, including live and dead discards, through logbooks and scientific observer programs as required by Rec. 11-10 and Rec. 16-14. CPCs shall include their estimates of total dead and live discards in their Task 1 Nominal Catch data submission. | Yes | | All catches of Icelandic fishing vessels are to be recorded in electronic logbooks and weighed and recorded at landing. Dead discards not allowed. No catches of blue marlin, white marlin or roundscale spearfish have ever been recorded by Icelandic fishing vessels. |
| 19-05 | 11, 13, 14, 17 | Does the CPC have recreational fisheries that interact with blue marlin or white marlin/roundscale spearfish? | No | | |
| 19-05 | 13 | “CPCs shall establish or maintain data collection programs in recreational and sport fisheries, including a minimum of 5% scientific observer coverage of blue marlin and white marlin/roundscale spearfish tournaments, to ensure that catches are reported in accordance with existing ICCAT reporting obligations.” Does your CPC meet the 5% requirement? | N/A | | No recreational/sport fisheries or other relevant fisheries of billfish. |
| 19-05 | 11b) | For recreational and sport fisheries: “CPCs shall establish minimum sizes for retention that meet or exceed the following lengths: 251 cm Lower Jaw-Fork Length (LJFL) for blue marlin and 168 cm LJFL for white marlin/roundscale spearfish.” Has your CPC adopted minimum size requirements consistent with these? | N/A | | No recreational/sport fisheries or other relevant fisheries of billfish. |

| <i>Rec. #</i> | <i>Para #</i> | <i>Requirement</i> | <i>Status of implementation</i> | <i>Relevant domestic laws or regulations (as applicable, include text, references, or links where this information is codified)</i> | <i>Notes/explanations</i> |
|---------------|---------------|---|---------------------------------|---|---|
| 19-05 | 11c) | <p>“CPCs shall prohibit the sale, or offering for sale, of any part or whole carcass of blue marlin or white marlin/roundscale spearfish caught in recreational and sport fisheries.”</p> <p>Has your CPC implemented this no sale provision?</p> | N/A | | No recreational/sport fisheries or other relevant fisheries of billfish. |
| 19-05 | 23 | <p>“Consistent with the Recommendation by ICCAT on Improvement of Compliance Review of Conservation and Management Measures Regarding Billfish Caught in the ICCAT Convention Area (Rec. 18-05), CPCs shall submit details of their implementation of this measure through domestic law or regulations, including monitoring, control and surveillance measures, and of their compliance with this measure using the billfish check sheet.”</p> <p>Does your CPC provide this information to ICCAT?</p> | Yes | | <p>Description of MSC and legislation for fishing by Icelandic vessels submitted with annual report.</p> <p>No interaction of Icelandic vessels with billfish in any fishery.</p> <p>No quota for billfish.</p> |
| 19-05 | 16 | Does your CPC have artisanal and small-scale fisheries that interact with blue marlin or white marlin/roundscale spearfish? | No | | <p>No interaction of Icelandic vessels with billfish in any fishery.</p> <p>No quota for billfish.</p> |
| 19-05 | 16 | “CPCs with artisanal and small-scale fisheries shall also provide information about their data collection programs.” | N/A | | <p>No interaction of Icelandic vessels with billfish in any fishery.</p> <p>No quota for billfish.</p> |
| 19-05 | 14 | “CPCs shall provide their estimates of total live and dead discards of blue marlin, white marlin/roundscale spearfish, based on fishing logbooks, landing declarations, or equivalent document for the sport/recreational fisheries, as well as scientific observer reports, as part of their Task 1 | No | | No interaction of Icelandic vessels with billfish in any fishery. No quota for billfish. |

| <i>Rec. #</i> | <i>Para #</i> | <i>Requirement</i> | <i>Status of implementation</i> | <i>Relevant domestic laws or regulations (as applicable, include text, references, or links where this information is codified)</i> | <i>Notes/explanations</i> |
|---------------|---------------|--|---------------------------------|---|---|
| | | and 2 data submission to support the stock assessment process” Has your CPC provided this data by the deadline? | | | |
| 16-11 | 1 | “Contracting Parties and Cooperating non-Contracting Parties, Entities or Fishing Entities (CPCs) whose vessels catch Atlantic sailfish (<i>Istiophorus albicans</i>) in the Convention Area shall ensure that management measures are in place to support the conservation of this species in line with ICCAT's Convention objective by undertaking the following: (b) To prevent catches from exceeding this level for either stock of sailfish, CPCs shall take or maintain appropriate measures to limit sailfish mortality. Such measures could include, for example: releasing live sailfish, encouraging or requiring the use of circle hooks or other effective gear modifications, implementing a minimum size, and/or limiting days at sea.” | No | | No interaction of Icelandic vessels with billfish in any fishery. No quota for billfish. |
| 16-11 | 2 | “CPCs shall enhance their efforts to collect data on catches of sailfish, including live and dead discards, and report these data annually as part of their Task 1 and 2 data submission to support the stock assessment process.” Has your CPC enhanced its data collection efforts as required? | No | | No interaction of Icelandic vessels with billfish in any fishery. No quota for billfish. All catches of commercial species to be registered in e-logbooks and landed. All catches weighed at landing and recorded in the database of the Directorate of Fisheries (updated daily). |
| 16-11 | 3 | CPCs shall describe their data collection programmes and steps taken to implement this Recommendation Has your CPC described its data collection programmes? | Yes | | All catches of commercial species to be registered in e-logbooks and landed. All catches weighed at landing and recorded in the database of the Directorate of Fisheries (updated daily). |

